
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 8. oktober 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 31
Hvor mange tandklinikker anvender den teknisk optimale teknologi og praksis for at 
undgå kviksølv i spildevand og arbejdsmiljø, og hvad er potentialet for at reducere og 
minimere kviksølvudledninger til kloak og dermed til renseanlæg, spildevandsslam og 
vandmiljøet yderligere? Vurderer ministeren f.eks., at et krav om amalgamudskillere med 
centrifugering (f.eks. max. 60 µg/l) vil give tilstrækkelig miljømæssig gevinst, og at en ud
skiftning af gamle separatorer med nye med skærpede krav kan resultere i en besparelse 
i driftsomkostningerne?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marianne Bigum (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på marianne.bigum@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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